
Acta Reunió de la Comissió del Nomenclàtor

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ

Acte presa de la sessió del dia: 26 d’abril de 2022
Lloc: CIP Moli d’en Rata
Hora d’inici: 19:06   hores
Hora de fi: 20:34 hores

Actua de president:
Sr. Sergio Linares Salgado
Actua de secretària accidental:
Sra. Elena Vilalta Gómez 

Hi assisteixen els següents membres de la Comissió del Nomenclàtor:

Entitat/partit Nom  ASSISTENT EXCUSAT ABSENT

Decidim
Beatriz López 
Ibáñez

Titular X

PSC
Ramón Martos 
Calpena

Titular X

Ciutadans
Josep Gabarra 
Barneda

Titular x

Som Ripollet
Melodi López 
Rodríguez

Titular X

Taula Feminista
Helena Bea 
Mellado

Titular X

Entitats Culturals 
– Agrupació 
Ripollet Natura

Eloi Isern Puig Titular X

Entitats 
esportives-
Bàsquet Ripollet

Ricard Jiménez 
Eroles

Titular X

Entitats Juvenils – 
JERC

Ainara Tatché 
Gilabert

Titular X

AAVV José Luis Suárez Titular x

Assisteixen amb veu però sense vot, els següents membres de la Comissió 
tècnica:

Àngels Sorigué Navarro, en representació del CNL
Casto Sorlí Moliner, com a tècnic d’Arxiu.
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S’inicia la reunió a les 19.06  hores actuant la senyora Elena Vilalta com a 
Secretària accidental per delegació de la Secretària de l’Ajuntament, sra. Helena 
Muñoz.

A continuació el President de la Comissió, regidor Sergio Linares, dóna la 
benvinguda a la primera reunió presencial, declara oberta la quarta sessió 
ordinària de la Comissió de Nomenclàtor i entra a exposar els assumptes que 
conformen l’ordre del dia.

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’ordre del dia
2. Aprovació de les actes de les dues sessions anteriors
3. Actualització seguiment estudi nomenclàtor per part empresa 

adjudicatària
4. Presentació moció pavelló Lucila Pascua
5. Tractament proposta presentada veí carrer Uralita
6. Tractament proposta presentada representant entitats culturals 
7. Tractament proposta presentada veïna Ripollet pel parc de gossos
8. Torn obert intervencions

1. Aprovació de l’ordre del dia

Queda constituïda i aprovada l’ordre del dia, sense cap vot en contra, afegint un punt 
que es va ometre per errada administrativa, i que s’anomena: “Establiment de criteris 
de la Comissió”. Aquest punt s’afegeix com  punt 8, abans del torn obert d’intervencions. 

2. Aprovació de les actes de les dues sessions anteriors

S'ACORDA aprovar els esborranys de les actes corresponents a les sessions celebrades el 
dia  18/01/2022 en sessió ordinària i el dia 08/02/2022 en sessió extraordinària.

3. Actualització seguiment estudi nomenclàtor per part empresa 
adjudicatària

El President cedeix la paraula al sr. Eduard Ballesteros, en representació del Grup 
d’Estudis Ripolletencs (GER), entitat adjudicatària de realitzar l’estudi del nomenclàtor. 
El sr. Ballesteros exposa que s’han elaborat unes 25 fitxes i que el ritme és més lent de 
previst ja que la recerca és feixuga, havent de buidar actes de ple o consultar padrons. 
S’ha començat per les denominacions que poden ser més polèmiques. Afegeix que es 
podria fer un sondeig sobre noms populars, com a idea. Explica que hi ha 3 membres del 
GER treballant en la recerca.

Podeu descarregar una còpia autèntica d'aquest document des de la seu electrònica:

Codi Segur de Validació e7ba8c4936194342bef678da489178dc001

Url de validació https://seu.ripollet.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp

Metadades Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

S
er

g
io

 L
in

ar
es

 S
al

g
ad

o
14

/0
4/

20
23

P
re

si
d

en
t 

d
el

eg
at

 C
o

m
is

si
ó

N
o

m
en

cl
àt

o
r 

R
ip

o
lle

t 
S

L

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

E
le

n
a 

V
ila

lt
a 

G
ó

m
ez

14
/0

4/
20

23
S

ec
re

ta
ri

a 
d

el
eg

ad
a 

C
o

m
.

N
o

m
en

cl
àt

o
r

https://seu.ripollet.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp


També afegeix que si hi ha propostes de treballs concrets, prioritzarien les fitxes 
d’aquests noms.

El President  exposa que és preferible tenir el resultat d’una feina rigorosa, tot i que és 
necessari que es realitzi el més àgilment possible. 
El sr. Martos com a PSC exposa la necessitat de disposar d’ un cronograma, un cop iniciat 
el treball i detectades les dificultats, per tal que la Comissió en pugui fer seguiment.
El sr. Isern apunta que hi ha dos objectius principals:  saber la biografia i enquadrar el 
moment històric i el context.  
El sr. Martos fa esment a un document on apareix un llistat de carrers de 1830-1980 i el 
sr. Ballesteros comenta que ja el coneixen.
El sr. Sorlí, arxiver municipal, explica que amb la documentació coneguda del segle XIX 
serà suficient per identificar el topònim dels carrers en allò que aquest estudi requereix. 
Comentat amb l’historiador local sr. Josep Martínez, la informació que trobaran en altres 
fonts com protocols notarials o cadastres, no aportarà excessives dades significatives a 
aquesta recerca, donat que són denominacions a llocs geogràfics de referència ja 
identificats: camí de Granollers, camí de Montcada, camí de Sant Cugat, etc. 

Tanmateix proposa que tenen l’opció de: incloure a partir de les fonts orals, la 
denominació popular que utilitza la gent gran i que aporta informació de la tradició 
històrica en la denominació dels carrers i altres espais públics. 

S’acorda que el GER vingui a la propera reunió ordinària per fer seguiment, que portin 
un cronograma i que a les fitxes s’afegeixin possibles fonts orals. 

4. Presentació moció pavelló Lucila Pascua

El sr. President explica que s’ha preparat la moció per nomenar “Lucila Pascua” al futur 
pavelló municipal, tal i com es va acordar a la darrera reunió de la Comissió. 

Tot i això, informa de que el dia abans, Helena Bea, representant de la Taula Feminista, 
ha fet arribar una nova informació respecte a Lucila Pasqua, i en dona pas per tal que 
n'informi. 

Helena Bea, representant de la Taula Feminista, explica la informació que li ha arribat 
respecte a les declaracions i a la participació de l’esportista en unes jornades 
organitzades per un col·lectiu considerat de caràcter transfòbic.

S'inicia un breu debat i es formulen preguntes sobre el detall i el caràcter de les 
declaracions concretes de l'esportista. El sr. President explica que va rebre la informació 
la tarda del dia anterior i que no hi ha hagut marge de traspassar aquest tema per 
poder-lo tractar i, per aquest motiu, proposa fer arribar la informació als representants 
per tal que la puguin valorar i realitzar una reunió extraordinària amb un únic ordre del 
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dia per parlar d’aquest tema. Emplaça a la Comissió al dia 10 de maig a tals efectes. El 
sr. President indica que fins el dia 21 de maig hi ha temps per entrar la moció. 
  
5. Tractament proposta presentada veí carrer Uralita

El sr. President dóna pas a la lectura de la instància presentada pel senyor Estaban Farras 
en relació al canvi de nom del carrer Uralita.
El sr. Isern no veu inconvenient en canviar-lo però tractant-se d’un carrer petit proposa 
fer un sondeig amb els veïns com exercici de transparència. 
El sr. Martos està d’acord amb la proposta del canvi però no amb el referendum per no 
crear antecedents que podrien endarrerir processos.

El sr. President explica que com a govern s’està a favor de la proposta però que a nivell 
tècnic es proposa fer un treball de memòria amb l’escola perquè coneguin la història de 
la fàbrica, les conseqüències i decideixin com s’hauria d’anomenar el carrer. El sr. Martos 
apunta que es tractin temes de Sanitat, explicant com afecta a les persones.
El sr.Isern apunta que el nom possiblement no hauria de desaparèixer però que el record 
ha de quedar tot i que ja queda recollit en el mònolit homenatge dels quatre cantons.

Finalment el sr. Martos fa el prec de que s’enviïn les propostes de canvis amb temps 
suficient als membres de la Comissió. S’acord que quan arribi una nova proposta, 
s’enviarà als membres de la Comissió sense esperar a la propera sessió de la Comissió.

6. Tractament proposta presentada representant entitats culturals 

El sr. Sergio Linares, president de la Comissió,  cedeix la paraula al sr. Eloi Isern, 
representant de les entitats culturals  que llegeix i exposa la seva proposta de nomenar 
“Carrer dels Records” al carrer situat entre la part de darrera del tanatori i Urbaser, en 
atenció a l’aportació de policia local a la Comissió, en relació a la manca de nom d’aquest 
indret.

El senyor Isern justifica la proposta com a cosa bucòlica i al·legòrica. S’estableix un debat 
sobre si s’hauria de dir passeig, via, carrer...També es suggereix que el nom podria donar 
peu a canvis en l’estètica del carrer posant bancs o arbres.
S’acorda que “del record” és una proposta encertada  i es consultarà si hi ha algun 
condicionant per anomenar passeig, via, carrer, travessera o qualsevol altra terme.

7. Tractament proposta presentada veïna Ripollet pel parc de gossos

El sr. President  dóna pas a la lectura de la instància presentada per la senyora Amparo 
Diaz-Vizcaïno en relació a la zona de gossos del carrer Balmes.
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Proposa que la zona de gossos porti el nom de Rafael Torres, veí que va morir al maig de 
2019 i que va promoure l’existència d’aquesta zona.  seria un reconeixement al treball 
que va fer.
S’estableix un debat. El sr. Martos opina que cal fer recerca per part del GER sobre 
aquesta persona i que per part del PSC no hi hauria inconvenient, d’entrada. La senyora 
Ainara Tatché exposa que tot i semblar-li bé, l’objectiu és feminitzar el nomenclàtor. El 
sr. Isern diu que s’ha de treballar i que qualsevol proposta que arribi s’ha de començar a 
estudiar i posar en marxa.
Tot i així cal establir prioritats i categories de carrers, ja que hi ha molts espais nous per 
nomenar però carrers no n’hi ha gaires i no tots tenen la mateixa importància de cara a 
la ciutadania.
La sra.  Bea López exposa que a Decidim no s’acaba de veure per l’efecte de que tothom 
que hagi fet alguna cosa pel poble demani que es posi el seu nom i que les coses per la 
comunitat s’han de fer de manera desinteressada. Potser es pot fer un reconeixement. 

S’acorda que el GER comenci a investigar sobre la figura del sr. Rafael Torres.

8.- Punt extraordinari - Criteris

El sr. Martos exposa els criteris que ha preparat el PSC i en reparteix còpies. Així mateix 
farà arribar el document a la secretaria de la Comissió perquè la reenviï als membres de 
la Comissió. Insisteix en la importància de tenir uns criteris concrets.

El sr. President recorda que la base dels criteris és el Reglament de la Comissió. I que ell 
és més partidari d’analitzar cas per cas. 

El sr. Isern fa una aportació respecte a posar noms de dones que han estat importants 
però que han estat els seus marits a qui se’ls ha posat el nom. La senyora Bea discrepa i 
opina que no es pot parlar de les dones en base a la seva relació amb els  homes. Si s’han 
de substituir ha de ser per mèrits propis. 

El sr. Isern apunta la possibilitat de crear un espai on es posin els noms eliminats o 
desapareguts. Pot tenir singularitat i valentia. 

Finalment s’acorda que tots els membres de la Comissió facin una anàlisi del llistat de 
noms, que la secretària tornarà a enviar i per a la propera reunió els membres aportin 
quins s’haurien de canviar i quins mantenir, per tal de trobar consens. També quins nous 
noms proposarien per anar fent un llistat. Quan es tingui tota la informació es podran 
prendre decisions amb coneixement. 

9.Torn obert intervencions
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El sr. Jiménez exposa que ja s’havia pres una decisió i que la senyora Pascua s’havia 
reservat la data per anar a Ple. A més ho havia comunicat als membres de la Federació 
de bàsquet. Per tant aturar-ho té trascendència i vol saber com queda.

El sr. President explica que la moció estava preparada per presentar a la Comissio però 
que la seva responsabilitat és compartir la nova informació que ha arribat.
Insisteix en que no hi ha cap decisió presa i recorda que es farà una nova reunió de 
caràcter extraordinari el dia 10 de maig per tractar exclusivament d’aquest tema.

I la propera reunió ordinària serà el dia 19/07/2022

I, no havent-hi més assumptes per tractar, s’aixeca la sessió a les 20.49 hores i es 
redacta la present acta que firmen Sergio Linares i Elena Vilalta.

Podeu descarregar una còpia autèntica d'aquest document des de la seu electrònica:

Codi Segur de Validació e7ba8c4936194342bef678da489178dc001

Url de validació https://seu.ripollet.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp

Metadades Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

S
er

g
io

 L
in

ar
es

 S
al

g
ad

o
14

/0
4/

20
23

P
re

si
d

en
t 

d
el

eg
at

 C
o

m
is

si
ó

N
o

m
en

cl
àt

o
r 

R
ip

o
lle

t 
S

L

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

E
le

n
a 

V
ila

lt
a 

G
ó

m
ez

14
/0

4/
20

23
S

ec
re

ta
ri

a 
d

el
eg

ad
a 

C
o

m
.

N
o

m
en

cl
àt

o
r

https://seu.ripollet.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp

		2023-04-14T13:34:14+0200
	e-Ajuntament de Ripollet




